
El festival de curts s’inaugura 
aquest divendres amb noves 
apostes i emplaçaments

Urgències 
sota pressió
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El fred i les malalties de major complexitat incrementen 
les visites als centres badalonins i el nombre d’ingressos
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Sala d’espera de l’Hospital Municipal de Badalona
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“M’estan explotant! Al final posaré una queixa 
perquè m’estan explotant...”. Un dels profes-
sionals del servei d’Urgències de l’Hospital 
Municipal de Badalona fa broma amb els seus 
companys al passadís mentre prepara pape-
rassa i uns estris. És migdia però l’activitat no 
cessa. Una quinzena de persones romanen a 
la sala d’espera de les consultes, i a l’interior 
del departament, tots els boxs estan ocupats: 
greus i menys greus; patologies respiratòries o 
contusions; crosses, cadires de rodes, benes; 
molta gent d’avançada edat, però també gent 
jove. Les visites a Urgències han augmentat 
des de desembre. Però, sobretot, ha incre-
mentat la complicació de les malalties a tractar 
i, per tant, el temps de tractament dels usuaris. 
L’arribada del fred ha avançat les epidèmies de 
grip i d’afectacions respiratòries, explica la di-

L’increment de pacients i 
d’ingressos augmenta la pressió 
assistencial a les urgències
Sindicats i professionals retreuen la falta de previsió i 
denuncien les demores els dies de màxima activitat

rectora assistencial de BSA, Pilar Otermin. Un 
període que acostuma a perllongar-se durant 
quatre o cinc setmanes, en les quals la pressió 
assistencial és major i pot arribar a derivar en 
saturacions dels serveis si no es preveu amb 
antelació.

El fred avança l’epidèmia de grip
“Les persones que no requereixen una ac-
tuació immediata, s’esperen una mica més, 
perquè arriben més usuaris de major gravetat, 
que tenen prioritat d’urgència. En qualsevol 
cas, la intervenció està garantida i tots aquells 
pacients que requereixen tractament o ingrés 
disposen de llit”, assegura Otermin. L’onada 
de fred ha contribuït a avançar els pics epi-
dèmics d’enguany, que, després d’alguns hi-
verns amb temperatures no tan baixes, s’han 

Pressió també a Can Ruti

1 i 2- Mostrador d’atenció, sala d’espera i passadís d’Urgències de l’Hospital Municipal 
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Els centres que també noten la pressió en 
el treball del dia a dia són els d’atenció 
primària. Fonts sindicals expliquen que la 
feina també ha estat “molt forta” les prime-
res setmanes de gener i que a ambulatoris 
com el de La Salut s’han arribat a fer 100 
visites diàries a les Urgències. “El fet de 
reduir les plantilles en el seu dia, provoca 
que els metges de família tinguin llistes 
d’espera més llargues i que hi hagi pa-
cients que optin per la via urgent”, explica 
un professional del centre. En qualsevol 
cas, no parlen de saturació ni desborda-
ment. On també s’està notant molt aquest 
augment és a les visites assistencials 
domiciliàries. Des de la gerència territo-
rial de l’ICS expliquen que l’augment dels 
desplaçaments és “notable” aquests dies, 
i que s’han pres mesures adients per evi-
tar la saturació. Pel que fa a l’activitat als 
centres d’atenció primària de tota la ciutat, 
apunten que hi ha hagut un augment de 
prop del 10% en comparació amb l’inici 
del passat any. No obstant, recorden que 
l’epidèmia de grip de 2016 no va coincidir 
amb aquestes dates.

Augment del 
servei domiciliari i 
als CAP

tornat a produir en la mateixa època que anys 
enrere. No obstant, nega que hagin vist unes 
conseqüències no habituals. El centre admet 
que aquests dies hi ha un augment de feina i 
de les visites, ja sigui en nombre o en comple-
xitat dels tractaments, però en cap cas consi-
deren que es tracti de saturació o col·lapse del 
servei d’Urgències. Una visió que sí tenen els 
sindicats sanitaris, que es mostren “indignats 
amb les demores en el temps d’atenció que 
alguns dies han arribat a més de sis hores”. 
El comitè d’empresa de l’Hospital Municipal 
ha carregat contra la direcció per “la manca de 
previsió i escassa capacitat de resposta àgil”. 
Els representants manifesten que la situació es 
veu agreujada per les retallades dels darrers 
anys i la “manca de material sanitari de protec-
ció”. En aquest sentit, afirmen treballar al límit 

durant tot l’any, i quan es donen èpoques més 
intenses com aquesta, el servei i l’atenció es 
veu afectat.
Professionals d’Urgències asseguren que 
“falten mans, material i organització”. “Hi ha 
un problema de drenatge. Quan hi ha pacients 
que no poden pujar a planta i els boxs estan 
plens, se sobrecarrega els professionals i les 
llistes d’espera, que alguns dies han superat 
les sis hores”, denuncia un assistencial.

Augment de les visites i els ingressos
La mitjana de visites diàries a Urgències 
aquests dies oscil·la entre les 150 i les 160, 
amb pics de més de 170 i 180 alguns dilluns, 
un augment que es nota en les tasques dels 
professionals. Aquestes xifres suposen un 
increment respecte al mesos de setembre i 
octubre, per exemple, quan rondaven les 150 
persones diàries. Però un increment molt 

moderat, al capdavall, que es ve donant des 
de desembre, això sí. Un altre dels augments 
es dóna en el percentatge d’ingressos, que 
normalment es troba en el 4% de mitjana. Fa 
setmanes que va repuntar fins al 7%, amb dies 
que ha arribar fins a més del 10%. 

Una vintena de professionals per torn i 
26 boxs
El servei d’Urgències disposa de 17 boxs ge-
nerals per atendre els usuaris, a més de tres 
boxs per a situacions crítiques, cinc més d’ob-
servació i un per a casos d’aturades. Pel que fa 
a personal, cada torn està gestionat per apro-
ximadament una vintena de professionals, en-
tre metges, infermeres, auxiliars, administra-
tius, portalliteres i tècnics de diagnòstic de la 
imatge. Als matins, un total de 23; a les tardes, 
20, i a les nits, 14. Tots sota la supervisió d’un 
cap de servei i d’un cap d’àrea.

Precisament aquest dijous, l’Hospital Ger-
mans Trias i Pujol ha celebrat una reunió per 
a tractar la situació de les Urgències amb els 
representants dels treballadors i fer un anàli-
si. Fonts sindicals expliquen que les darreres 
setmanes s’ha viscut un allau a Urgències i 
que en alguns moments s’ha desbordat el 
servei. Destaquen que la situació durant tot 
l’any, com al Municipal i a altres hospitals, 
és de rendiment límit, i que quan hi ha un 
augment extraordinari, els professionals ja 
treballen sobrecarregats. Els darrers dies, ex-
pliquen, algunes intervencions quirúrgiques 
programades van haver de ser ajornades per 
tal de disposar de llits suficients per pujar 
a planta usuaris procedents d’Urgències. 

A més, indiquen que l’activació del pla de 
derivacions a altres centres de Badalona per 
descongestionar les plantes de Can Ruti s’ha 
hagut d’avançar.
Des del centre neguen que s’hagin viscut 
situacions de col·lapse o saturació, si bé ad-
meten que s’estan experimentant moments 
de molta pressió assistencial aquest mes de 
gener. La mitjana de visites diàries habituals a 
Urgències durant tot l’any és de 310. Aquests 
dies, s’està visitant a unes 360, aproximada-
ment, una cinquantena de persones més de 
les xifres habituals. També apunten que el 
temps d’espera de mitjana és de mitja hora. En 
qualsevol cas, asseguren fonts de l’hospital, el 
centre es troba obert al 100%.
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Una enquesta del GESOP desprèn valoracions sobre gestió municipal i altres qüestions

El govern de Dolors Sabater aprova 
amb poc més d’un 5 sobre 10 en 
els seus primers anys de gestió. 
Aquesta és una de les dades de 
l’enquesta encarregada pel go-
vern municipal amb l’objectiu de 
conèixer i avaluar l’opinió de la 
ciutadania sobre l’estat del mu-

La majoria de la ciutadania aprova 
el govern de Dolors Sabater

nicipi. El 37,1% aprova la gestió 
municipal; el 25,6% la valora amb 
un notable; el 3,6% li dóna un ex-
cel·lent, mentre que el 27,5% la 
suspèn. Per àmbits de gestió, el 
transport públic, el manteniment 
de les platges i la recollida d’es-
combraries són els aspectes més 

valorats, amb notes superiors al 
sis. L’urbanisme, les obres públi-
ques i l’aparcament són els únics 
àmbits de gestió que no arriben 
a l’aprovat. La gran majoria de la 
població de Badalona està molt o 
bastant satisfeta de viure en aques-
ta ciutat. Els resultats de l’enquesta 
indiquen que el 33% de la població 
va manifestar estar molt satisfet de 
viure a Badalona; un 48,3% va dir 
estar bastant satisfet; un 14,2%, 
poc satisfet; un 2,7%, gens satisfet 
i un 1,8%, NS/NC.

El mar i la platja, les joies de 
Badalona
Els aspectes més valorats per la 
ciutadania de Badalona són el mar 
i la platja, seguit de la seva gent i 
determinats espais de la ciutat com 
la Rambla i el passeig Marítim. Pel 
que fa als principals problemes, els 
ciutadans es mostren especialment 

preocupats per la seguretat ciuta-
dana, per la neteja i el manteniment 
dels carrers i per la immigració. 

Evolució i futur 
A la pregunta sobre l’evolució de 
Badalona en els dos últims anys, 
el 28,8% va dir que ha millorat; el 
37,8%, que està igual, i el 31,6%, 
que ha empitjorat. En relació a les 
expectatives de futur, el 37,2% creu 
que Badalona millorarà en els pro-
pers dos anys; el 37% opina que 
continuarà igual; el 16,9% creu 
que empitjorarà; i el 8,8% NS/NC. 
Els aspectes més valorats per la 
ciutadania de Badalona són el mar 
i la platja, seguit de la seva gent i 
determinats espais de la ciutat com 
la Rambla i el passeig Marítim. Pel 
que fa als principals problemes, els 
ciutadans es mostren especialment 
preocupats per la seguretat ciuta-
dana, per la neteja i el manteniment Font: GESOP

dels carrers i per la immigració. 

Albiol, el líder més conegut
Sobre la notorietat dels líders po-
lítics municipals, la majoria de 
ciutadans afirma conèixer l’alcal-
dessa de Badalona, Dolors Sabater 
(78,7%), tot i que el regidor del 
PP, Xavier Garcia Albiol, és el més 
notori, amb un 97,9%. El líder de 
CiU, Ferran Falcó, és conegut per 
un 68,3%. Els tinents d’Alcaldia 
d’ERC, Oriol Lladó, i d’ICV-EUiA, 
Àlex Mañas, tenen una notorietat 
inferior al 50% i els líders del PSC 
i de Ciutadans, inferior al 30%.

L’enquesta, feta pel Gabinet d’Es-
tudis Socials i Opinió Pública SL 
(GESOP), es va fer el passat mes 
de novembre mitjançant 1.200 
entrevistes telefòniques a població 
resident i empadronada a Badalo-
na, a partir de 16 anys.

La ciutat ha ofert acollida a persones sense llar per passar la nit
Aquesta setmana ha deixat tem-
peratures sota zero a Badalona. 
Aquest dimecres, a primera hora del 
matí, al Centre de Badalona la tem-
peratura va baixar fins als 0,4 graus, 
la més baixa des del 12 de febrer del 
2012. A alguns barris de Badalona, 
Tiana o a la Conreria, la temperatura 
va baixar fins als -2,3 graus. El fred 
hivernal s’ha allargat durant tota la 
setmana després d’una entrada d’ai-
re polar, el passat cap de setmana. 
El fred ha deixat gelades als barris 
més alts de Badalona, però en cap 
cas ha afectat els conreus del barri 
de Canyet ni ha provocat cap inci-

Les temperatures cauen per sota 
de zero graus en alguns punts de la ciutat

dència especial a la via pública. 

Maquinària i personal contra 
el fred 
Badalona esperava preparada 
l’onada de fred d’aquesta setmana, 
sobretot per evitar incidents al ca-
rrer i als accessos a la ciutat. Els 
serveis municipals disposaven de 
vehicles per distribuir 15 tones de 
sal sal: dos vehicles amb dispen-
sador de sal i pala llevaneu; tres es-
combradores amb pala llevaneus; 
tres vehicles amb caixa oberta i 
dispensador de sal i un tractor de 
120cv 4x4. 

El centre de Folre acull una des-
ena de persones 
L’Ajuntament de Badalona ha pre-
parat un dispositiu per poder oferir 
aixopluc a les persones sense sostre. 
Es tracta del dispositiu Operació fred 
que s’activa amb entitats com Creu 
Roja, Folre, Càritas, Fundació Roca i 
Pi i també amb el Centre d’Urgències 
i Emergències Socials de Barcelona 
(CUESB). Aquests dies, la seu de 
Folre, al Centre, ha ofert sostre a una 
desena de persones, la nit de dimarts 
i de dimecres. Un servei a persones 
sense llar que inclou passat la nit, el 
sopar, l’esmorzar i dutxes. Gelades a la Serralada de Marina / TeleB

El govern retira la placa dedicada a l’exministre 
Jorge Fernández Díaz del passeig Marítim
Després de l’emissió del documental ‘Tarajal’, sobre la mort de 15 immigrants a Ceuta

El govern local ha retirat la placa 
dedicada a l’exministre de l’Inte-
rior Jorge Fernández Díaz que va 
ser col·locada al passeig Marítim 
amb motiu de la inauguració del 
mateix, a la qual va assistir Díaz 
com a màxim representant del 
Partit Popular i del Goberno lla-
vors. La mesura es produeix pocs 
dies després de l’emissió d’un 
documental sobre la mort de 15 
immigrants, el 2014, que inten-
taven arribar a la platja Tarajal de 
Ceuta, i que intenta assenyalar la 
mala praxis en aquella actuació 
de la Guàrdia Civil, de la qual 
n’era responsable Fernández Díaz. 
Fonts municipals recorden que, 

des de principis de mandat, es van 
començar a retirar plaques d’inau-
guració perquè es considerava 
que s’havia sobredimensionat la 
utilització d’aquests elements per 
commemorar l’estrena de qualse-
vol obra a la ciutat i personalit-
zava en la figura de Garcia Albiol 
la gestió de l’Ajuntament. Aquest 
és un pas més que s’havia decidit 
fer fa temps, però que no s’havia 
produït fins ara. La retirada tam-
bé respon a una moció aprovada 
fa uns mesos per demanar la di-
missió de Jorge Fernández Díaz, 
arran del cas de les escoltes amb 
el cap de l’Oficina Antifrau de 
Catalunya. Llavors ja es va anun-

ciar que es retirarien els símbols 
d’homenatge a l’exministre. D’altra 
banda, el govern i el Ple, a través 
de diferents mocions, s’han mos-
trat compromeses a l’acollida de 
refugiats que arriben a través del 
Mediterrani. El tinent d’alcalde de 
Guanyem Badalona, Jose Téllez, 
ha afirmat al seu compte de Twitter 
que “a Badalona no hi ha lloc per 
a plaques amb nom de persones 
indignes com Fernández Díaz”. 
“Per les víctimes de #Tarajal33”, 
ha afegit. L’exalcalde i parlamen-
tari Xavier Garcia Albiol ha acusat 
el govern “d’odi i set de venjança” 
per haver retirat la placa, i també 
ha carregat contra TV3 per haver 
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El Servei Català de Trànsit cedeix a la 
Guàrdia Urbana alcoholímetres i drogotest
A banda, l’Ajuntament té previst adquirir més aparells

Mesos de reclamacions i protestes després, 
els recursos de la manca dels quals s’han 
queixat darreraments sindicats de la policia 
comencen a arribar a la comissaria de Guàr-

de Trànsit, l’Ajuntament té pressupostada 
una inversió, dins la primera fase d’inversió 
del mandat, de 9.000 euros per a la com-
pra de drogotest i 7.600 més per a nous 
alcoholímetres. Fonts municipals indiquen 
que s’adquiriran “un o dos aparells alcoho-
límetres” i un altre de detecció de drogues. 
Encara no es posa data a la seva arribada.

A banda dels aparells de controls, la Guàr-
dia Urbana espera també de forma molt 
reivindicada la compra de nous comuni-
cadors, atès l’estat dels actuals. El plec de 
condicions per fer pública la licitació ja 
estaria preparada i se segueixen els tràmits 
administratius. La inversió seria de més de 
200.000 euros.

Recordem que, abans de Nadal, van arribar 
les també reclamades noves armilles anti-
bales unipersonals. Un encàrrec d’una vui-
tantena de peces que van suposar un cost 
de quasi 40.000 euros.

dia Urbana de Badalona. El cos local dispo-
sa des de fa uns dies de tres alcoholímetres 
que ja s’han començat a fer servir.
No es tracta de nous dispositius adquirits, 

sinó de recursos cedits pel Servei Català de 
Trànsit, quelcom habitual entre l’ens català i 
els ajuntaments, apunten fonts municipals. 
Ara, la policia està pendent de rebre, tam-
bé de Trànsit, un drogotest, que permetria 
tornar a fer proves contra el consum de 
substàncies estupefaents. I és que, segons 
denunciava fa uns dies el Sindicat de Fun-
cionaris de Policia, la Guàrdia Urbana porta 
set anys sense poder fer aquests controls 
per falta de recursos.
Ara, no obstant, sorgeix un petit proble-
ma, apunten des dels sindicats. I és que 
la utilització dels drogotest, concretament, 
requereix un curs de formació que pocs 
agents tenen. De moment, diuen, no saben 
si l’Ajuntament promocionarà i finançarà 
aquests cursos, sense els quals els aparells 
no poden ser manipulats.

Més de 15.000 euros per adquirir més 
aparells
A més del material cedit pel Servei Català 
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El govern treballa per convertir bona part del 
Turó de l’Enric en espai verd no edificable
Urbanisme vol canviar el PGM de dues parcel·les de propietat municipal

Turó de l’Enric des del carrer Carlemany

Des del 2013, l’edifici El Carme (Francesc 
Layret 78-82) acull la seu que l’Àrea de For-
mació Complementària de la Universitat de 
Barcelona té a Badalona. L’oferta formativa 
es centra principalment en l’aprenentatge 
de llengües estrangeres a través de l’Esco-
la d’Idiomes Moderns (EIM). Enguany els 
idiomes impartits a Badalona són l’alemany, 
l’anglès, el francès i el japonès, superant 
les 300 places. La matrícula és oberta i les 
classes s’iniciaran el proper mes de febrer. 

ofereix preus més competitius. “És l’única 
solució ràpida per poder abaratir el rebut de 
la llum”, expliquen des de BadalonaLED. 
“Amb molts menys wats de consum podem 
tenir la mateixa intensitat de llum i amb més 
qualitat”, esclareixen. A més, apunten que 
es tracta d’una il·luminació per a molts es-

El preu de la llum i l’electricitat s’ha dis-
parat aquesta setmana, després d’un mes 
de gener el qual ja es venia notant aquest 
increment de la factura. La passada set-
mana, el preu del kW va arribar fins a ni-
vells de fa quatre anys, amb una mitjana 
de 75 euros. Va suposar una màxima des 
de desembre de 2013, quan es va invali-
dar el sistema de subhastes trimestrals. El 
fred i l’escassetat de pluja, entre d’altres 
factors, ha causat aquesta pujada, que ha 
vist el seu pic màxim aquest dimecres, 
fins als quasi 80 euros per Mwh. El punt 
àlgid va ser cap a les nou de la nit, amb 
més de 92 euros. El preu ha augmentat un 
30% des del passat mes de maig.

El LED, un camí cap a l’estalvi
Davant la pujada constant del preu de 
l’energia, una de les formes d’estalvi cada 
cop més esteses és la utilització de tecno-
logia LED, una il·luminació que ha millo-
rat molt en els darrers anys i que cada cop 

La UB del 
Carme 
imparteix 
japonès

El preu de l’electricitat torna a pujar 
fins a nivells de fa 4 anys
La tecnologia LED, un camí cap a l’estalvi

A finals de la setmana passada es va pre-
sentar l’informe mediambiental sobre el Turó 
de l’Enric i el Torrent de la Font, redactat per 
Barcelona Regional a petició de l’Àrea Me-
tropolitana de Barcelona. Un cop presentat 
l’anàlisi, i tenint en compte les seves conclu-
sions, que reivindiquen el valor de l’àrea ver-
da, el govern va confirmar que està treballant 
en la modificació del Pla General Metropolità 
perquè no es pugui construir a bona part del 
Turó de l’Enric. El regidor d’Urbanisme, Oriol 
Lladó, va explicar que estan treballant tècni-
cament per elevar a votació una requalifica-
ció que convertiria tota la zona que pertany 
a l’Ajuntament en espai verd. Això suposaria 
la modificació de PGM de dues pastilles de 
terreny que podrien ser destinades a planejar 
vials i construir habitatge. De fet, Lladó asse-
gura que es tracta d’un treball molt avançat i 
que podria portar-se al Ple de gener o febrer. 
El responsable d’Urbanisme constata que mai 
havien estat convençuts d’edificar allà, i que 
ara, amb els arguments ambientals i socials 
aportats per l’informe de Barcelona Regional, 

tenen més raons que mai per oposar-se a 
que s’hi construeixi. En aquest sentit, i amb 
aquest pas, només quedarien dues parcel·les 
de sòl amb qualificació que permetrien edifi-
car: la que vol ocupar el projecte de Badalona 
Capaç i una més. En qualsevol cas, subratlla 
Lladó, totes dues estan situades a tocar del 
club de tennis i no suposarien edificar al bell 
mig de l’espai natural. 

L’informe desaconsella construir al 
Turó de l’Enric
El document encarregat per l’AMB reivindica 
els valors que l’espai natural del Turó de l’En-
ric i el Torrent de la Font aporten a l’enton i a 
la ciutat, i afirma que construir en qualsevol 
peça de tot el corredor natural fragmentaria 
les seves qualitats. En aquest sentit, desacon-
sella l’edificació. “Té els valors ambientals 
necessaris i les potencialitats per esdevenir 
una peça clau en la infraestructura verda de 
Badalona si es solucionen les mancances i 
amenaces actuals”, afirma el document, que 
tampoc passa per alt les deficiències exis-

tents: zones no arranjades al nord i sud de 
l’àmbit, canalització de les aigües d’esco-
rrentia del torrent o la manca d’una ordenació 
d’usos coherent. Pel que fa al cas concret de 
Badalona Capaç, l’estudi apunta que seria 
“molt més segura una altra solució que, si 
fos possible, es mantingués dins de l’àmbit 
institucional municipal sense la presència de 
tercers amb interessos econòmics”. A més, 

afirma que l’acord “introdueix elements de 
feblesa jurídica, fent-lo susceptible de ser 
portat als tribunals contenciós-administra-
tius”. Des de Badalona Capaç insisteixen en 
que la construcció del centre no suposaria un 
impediment per conservar l’espai, sinó tot el 
contrari: treballarien per potenciar els valors 
naturals, dignificar i millorar la zona i fer-ne 
difusió.

pais diferents. Aquells que més estalvien 
són els que tenen els llums oberts més 
de vuit hores diàries, com ara comerços, 
escoles o empreses. En aquests casos, 
la inversió del LED torna en menys d’un 
any, asseguren, i amb un estalvi de con-
sum del 70-80%.

Ateneu de Sant Roc, Lestonnac i la parròquia ja disposen de connexió de fibra òptica

La denúncia pública ha portat 
a diferents entitats del barri a 
aconseguir allò que reclamaven 
i creien socialment just. Igual 
que en d’altres ocasions. Abans 
d’estiu, l’Ateneu de Sant Roc, la 
parròquia i el Col·legi Lestonnac 
van denunciar que no disposaven 
de les infraestructures suficients 
ni la connexió a Internet ne-
cessària per a desenvolupar les 
seves activitats. En aquest sen-
tit, criticaven a les companyies 
responsables per no voler inver-
tir a la zona a causa de la poca 
previsió de beneficis en un barri 
socialment castigat. Gràcies a la 
reivindicacio i amb la intermedia-
ció de l’Ajuntament, els tres ens 
reben ara línies domèstica de fi-
bra òptica que els està permetent 
reiniciar part de les activitats que 
van haver de deixar per les pèsi-
mes condicions a nivell de xarxa.

Sant Roc guanya una primera batalla 
contra la fractura digital

Tallers cancel·lats per la pre-
cària connexió
El voluntari responsable de la 
informàtica de l’Ateneu de Sant 
Roc, Lluís Riera, explica que 

l’any passat van haver d’anul·lar 
programes com el taller d’infor-
màtica perquè la connexió se 
saturava quan hi accidien diver-
ses persones simultàniament. 

Foto de l’Ateneu de Sant Roc

LA BRETXA DIGITAL, TOTA UNA GUERRA

Tot i haver aconseguit la con-
nexió per fibra òptica com a 
la resta de la ciutat, els re-
presentants de l’associació 
consideren que encara queda 
molt camí perquè Sant Roc 
estigui a l’alçada de qual-
sevol altre barri pel que fa a 
les infraestructures en aquest 
àmbit. Subratllen que les con-
nexions i el cablejat encara es 
troben en males condicions, a 
les façanes i penjats d’edifici 
a edifici, en comptes de sote-

rrat, com toca. També desta-
quen el fet que un servei ja 
bàsic com Internet hauria de 
ser accessible per a tothom, 
ja que, a dia d’avui, hi ha 
famílies de Sant Roc que no 
s’ho poden permetre econò-
micament. Per això posen en 
valor la tasca de les entitats 
i la importància que estiguin 
ben connectades, perquè és 
l’única porta a Internet que 
tenen moltes persones de la 
zona.

Sense comptar altres projectes 
de l’entitat, com ara el centre 
obert o alguns programes amb 
adults que també usen de tant 
en tant Internet, només l’aula 

d’informàtica oferia connexió a 
unes 400 persones a l’any l’any 
2015, una xifra que va disminuir 
el 2016 precisament per aquesta 
conjuntura.
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Badalona espera la cessió d’un tram de l’antiga 
tèrmica per eixamplar Eduard Maristany
L’Ajuntament impulsarà els treballs amb una partida d’uns 300.000 euros de l’AMB

Badalona i Sant Adrià continuen 
treballant poc a poc per endreçar 
el front litoral que els uneix i que 
pretén ser un dels punts clau del 
desenvolupament urbanístic de 
l’àrea metropolitana els propers 
anys. Es tracta d’un projecte en el 
qual els ajuntaments han volgut 
implicar Barcelona i Generalitat, a 
més de seguir l’evolució a través 
del Consorci del Besòs. Precisa-
ment fa uns dies, totes les parts 
van visitar les Tres Xemeneies 
amb el conseller de Territori, 
Josep Rull. Però l’ordenació de 
la zona no només se centra en 
l’antiga central. Una de les as-
signatures pendents de Badalona 
en aquest àmbit és l’arranjament 
del carrer Eduard Maristany, al 
seu pas per l’antiga tèrmica, on el 
vial s’estreny i representa un perill 
pels vianants que van i vénen de 
l’estació de Renfe de Sant Adrià 

i per a les persones que circulen 
en bicicleta. “És un dels punts 
negres de la ciutat”, afirma el re-
gidor d’Urbanisme, Oriol Lladó, 
qui avança que el govern ja dis-

posa de prop de 300.000 euros, 
de mans de l’Àrea Metropolitana 
de Barcelona, per reurbanitzar i 
eixamplar el tram més perillós. 
A què s’espera, doncs? L’únic trà-

mit que queda per desbloquejar 
és el de la cessió anticipada d’una 
part del terreny de l’antiga tèrmica. 
L’Ajuntament porta mesos en con-
verses amb Endesa per tal que la 

companyia, encara propietària de 
les Tres Xemeneies, deixi en mans 
de la ciutat uns metres del solar 
perquè el carrer pugui ser eixam-
plat.

PERLLONGAR EL PASSEIG MARÍTIM I LA PLATJA

A l’espera de definir el futur front 
litoral, de moment, afirma Lladó, 
les dues administracions locals 
treballen per endreçar allò que 
es pot anar avançant i que té a 
veure amb les infraestructures i 
accessibilitat de la zona. A més 
d’Eduard Maristany, això suposa 
dos objectius clars: perllongar el 
passeig marítim per unir Bada-
lona i Sant Adrià, i recuperar la 
platja del tram de la tèrmica, on 
fins ara hi havia els pantalans i 
tubs de refrigeració de la cen-
tral. En aquest sentit, Urbanisme 

explica que ja s’han iniciat els 
contactes amb les institucions 
que tenen responsabilitats a la 
zona, com és el cas del Ministeri 
de Medi Ambient, pel que fa a la 
platja, i de l’Agència Catalana de 
l’Aigua, quant al col·lector general 
del clavegueram, que s’hauria de 
traslladar uns metres endins i re-
dimensionar. Seria aquest treball, 
el que afecta al col·lector, el més 
problemàtic de tota la transforma-
ció. I és que els estudis inicials 
parlen d’un cost de més de cinc 
milions d’euros.
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Restaurant 
DEVESA

No se comparten menús, tiene que ser un menú por persona.
Se requiere un mínimo de 2 personas para solicitar la calçotada clásica.

PRECIO POR PERSONA 
31,90€ + 10% IVA

MENU ESPECIAL GRUPOS
Calçotada clásica mínimo 2 personas:

Carretera de Badalona 
a Montcada km 6 
Tel. 93 395 41 55
www.restaurantedevesa.com  
mail: devesa@restaurantedevesa.com

- Menús de empresa 
  Navidad
- Calçotades desde noviembre 
  a principios de mayo 
- Bodas 
- Comuniones 
- Bautizos 
- Cargolades 

• PAN TOSTADO CON TOMATE 
• PEQUEÑO APERITIVO

• CALÇOTS EN SU SALSA
  (pueden comer todos los calçots 

   que quieran)

PARRILLADA DE CARNE
• POLLO

• BUTIFARRA NEGRA 
• BUTIFARRA PAYÉS

• LOMO 
• CORDERO 

• GUARNICIÓN: JUDÍAS DEL 
VALLÉS 

• ALL I OLI

POSTRE
• CREMA CATALANA ó

• MACEDONIA
• CAFÉ – LICOR

BODEGA
• VINO TINTO SELECTO 

   (se puede repetir) 
• SANGRÍA DE CAVA 
   (se puede repetir) 

• AGUA MINERAL 
• CERVEZAS NO INCLUIDAS

La Donzella reuneix figures 
de la política i l’empresariat local
El conseller Josep Rull, convidat especial

Foto: Arxiu

superant els homes (46%) a les llistes de 
l’atur i, tot i que disminueix la desocupa-
ció a ambdós sexes, la reducció als homes 
amb un 18%, és superior a les dones amb 
un 11%. El sector serveis (67%) concen-
tra el gruix de la desocupació a Badalona, 
seguit molt de lluny per la indústria i la 
construcció amb un 12%.

La xifra de persones desocupades a Bada-
lona es va reduir en 2.564 durant el passat 
mes de desembre, amb una disminució del 
2,64%. Actualment hi ha 15.616 persones 
en situació d’atur, una dada comparable a 
la registrada l’any 2008 (15.575) abans de 
l’inici de la crisi econòmica. Segons les 
dades, les dones, amb un 54%, continuen 

Badalona torna a nivells 
d’atur previs a la crisi 

El restaurant la Donzella ha concentrat 
aquest dilluns durant algunes hores algu-
nes de les principals figures polítiques, 
de l’esport, la cultura i l’oci i l’empresariat 

badaloní. Més de 100 persones es van re-
unir per celebrar una nova edició de la ja 
clàssica ‘popada’ d’en Cinto Duñó, orga-
nitzada per la taula rodona de la Rosa dels 

Vents, un grup de 12 amics que organitza 
diferents actes al llarg de l’any, el més 
multitudinari dels quals és aquest dinar 
celebrat de forma anual el gener i que 
els seus impulsors insisteixen en quali-
ficar com a “reunió d’amics i companys”. 
L’alcaldessa Dolors Sabater ha fet acte 
de presència com a màxima respon-
sable de l’Ajuntament, acompanyada 
pel Conseller de Territori, Josep Rull, 
convidat especial d’enguany. Asseguts 
a taula, també  es van poder veure di-

ferents regidors de govern, d’oposició, 
a més del president del president del 
CF Badalona, Miguel Ángel Sánchez, i 
responsables del món comercial i em-
presarial de la ciutat, entre molts altres. 
Els organitzadors de l’esdeveniment gas-
tronòmic expliquen que, al principi, tot 
va començar com un dinar d’una desena 
d’amics, que amb el pas dels anys es va 
anar convidant gent, inclosos els respon-
sables polítics de la ciutat, i que ja s’ha 
convertit en tota una tradició.  

Badalona regularà 
la instal·lació dels clubs de cànnabis
Una comissió amb tots els grups municipals determinarà les condicions d’obertura

Badalona es posarà enguany 
mans a l’obra amb la regulació 
de les associacions de fuma-
dors. El funcionament d’aquests 
establiments i les possibles 
friccions que es poden produir 
amb el veïnat del seu entorn va 
ser tema de debat el darrer ple 
municipal, quan el govern es va 
comprometre a impulsar una co-
missió de la qual formessin part 
tots els grups per tal de consen-
suar una normativa que determi-
ni l’obertura d’aquests locals.
A dia d’avui, existeixen una des-
ena d’associacions de fumadors 
repartides per tota la ciutat, i al-
guna més en tràmit que obriria 
properament. Es tracta de ne-
gocis, però, que no requereixen 
la petició de permisos especials 
si no han de fer determinades 
obres, i que es poden posar en 
marxa amb una senzilla comu-

nicació, explica el regidor d’Ur-
banisme, Oriol Lladó. En aquest 
sentit, diu, l’Ajuntament no pot 
limitar l’obertura, només cana-
litzar-la.

Partit Popular i Ciutadans van 
insistir molt en la necessitat de 
posar normes en la proliferació 
d’aquestes entitats. De fet, de-
nunciaven que hi ha barris com 

el Progrés on es concentren di-
versos locals en molt poc espai, 
i que la proximitat a centres es-
colars de la zona no és adequat.
Lladó recorda que ja existeix 

una llei catalana que regula el 
funcionament d’aquests establi-
ments, però tot i així el govern es 
mostra obert a quallar una nor-
mativa pròpia que detalli encara 
més la seva obertura. En aquest 
sentit, avança que la figura que 
regularà aquest àmbit serà un 
planejament, o pla especial ur-
banístic, com va fer Barcelona, 
i no una ordenança municipal, 
com han fet altres municipis.
En qualsevol cas, insisteix, es 
tracta només de regular la ubi-
cació i determinar paràmetres 
com ara la distància entre les 
pròpies associacions i entre 
centres educatius i les ma-
teixes, per exemple. Sempre 
des del respecte i la llibertat 
d’activitat i associació, i sen-
se estigmatitzar aquests clubs, 
afegeix. De moment, la comis-
sió no ha estat convocada.

L’Ajuntament de Badalona ha iniciat aquest 
mes de gener el procés per poder disposar 
d’un cens actualitzat dels establiments de 
la ciutat amb activitats amb risc sanitari. 
Aquesta és una de les actuacions priori-
tàries previstes que preveu desenvolupar el 
Programa: “Entorn Saludable i Protecció de 
la Salut” inclòs en el Pla d’Actuació Munici-
pal (2017-2019). La realització del cens, té 
l’objectiu de contribuir a orientar el control 

te a Badalona o petites empreses ubicades a 
Badalona que vulguin desenvolupar un nou 
producte o servei, ampliar o expandir els 
seus horitzons o implementar les TIC i la 
seva I+D. El present conveni entra en vigor 
en el moment de la seva signatura, i tindrà 
una durada de quatre anys. Dins d’aquest 
termini es farà la convocatòria del progra-
ma, es seleccionaran i formalitzaran els 
projectes que es finançaran, i es revisarà la 
gestió de la devolució dels préstecs. Al final 
del termini es tancaran els comptes i es farà 
la liquidació definitiva.

L’Ajuntament de Badalona, conjuntament 
amb la Fundació Acció Solidària Contra 
l’Atur, concedirà préstecs retornables per 
a projectes empresarials que impulsin la 
creació i manteniment de l’ocupació a la 
ciutat. Un conveni de col·laboració posa 
en marxa aquesta actuació integrada de 
promoció activa de l’ocupació a Badalona 
que contempla també el disseny i realització 
d’un itinerari específic de formació, suport i 
acompanyament tècnic a projectes empre-
sarials que generin llocs de treball estable 
i a llarg termini. La iniciativa posa a dispo-
sició una partida de 270.000 euros, que es 
repartiran en imports màxims de 25.000 eu-
ros, a un tipus d’interès del 0%. Els préstecs 
s’hauran de retornar en un termini màxim de 
tres anys i sis mesos a través de quotes i 
amortitzacions mensuals, amb possibilitat 
que siguin reduïdes els sis primers mesos. 
Els sol·licitants no necessitaran aval, sinó 
mostrar la viabilitat del projecte empresa-
rial. Podran optar a aquesta ajuda emprene-
dors majors d’edat que engeguin un projec-

Campanya de control per 
a censar els establiments 
amb risc sanitari

Crèdits municipals per a 
emprenedors i empreses
Préstecs de 25.000 euros sense interès

sanitari d’aquests establiments en funció del 
risc per a la salut de les persones que puguin 
representar les seves activitats. Al llarg de 
2017, agents sanitaris del Servei de Salut de 
l’Ajuntament realitzaran un cens porta a por-
ta que inclourà els establiments minoristes 
d’alimentació i de restauració, els que facin 
tatuatges, pírcings i micropigmentació i els 
comerços i les activitats amb instal·lacions 
de baix risc per al control de la legionel·losi.

Foto d’arxiu d’un local precintat

Foto: Kim Manresa
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L’Associació Alcalde Xifré 
es presenta al Centre Cultural El Carme
El seu objectiu es participar en projectes socials i culturals locals i de Catalunya

El pròxim divendres, 27 de gener a les 21 
hores, serà la data per celebrar el tradicional 
sopar solidari de l’entitat Aspanin, que tin-
drà lloc, com cada any, al Badalona Centre 
Internacional de Negocis (BCIN). La cita, 
que comptarà amb aperitius, sopar, copa 
de cava i una actuació per amenitzar la vet-
llada, té com a objectiu retrobar als socis i 
a totes aquelles persones vinculades amb 

El 27 de gener arriba el 
sopar solidari d’Aspanin
Com cada any, tindrà lloc al BCIN

El passat divendres, 13 de gener, es va pre-
sentar al Centre Cultural El Carme la nova 
associació cultural que porta el nom de 

l’alcalde badaloní Frederic Xifré, que neix 
amb la voluntat de participar en projectes 
socials, com campanyes solidàries i xerra-

des històriques, i culturals, com sortides 
a arreu de Catalunya. L’acte va ser presidit 
pel president de l’entitat, Carles Martret; el 
coordinador de la querella per l’afusella-
ment del president Lluis Companys, qui 
va resseguir el llarg camí i vicissituds del 
procés a Argentina contra l’estat espanyol 
per les víctimes del franquisme; mentre 
que l’historiador badaloní, Mateu Chal-
meta, va fer un retrat de la vessant més 
humana de Frederic Xifré i les curiositats 
sobre la seva detenció i el seu assassinat. 

“Creiem que el nom de l’Alcalde Xifré és 
una signatura pendent a la ciutat. A més, 
també volem retre homenatge als badalo-
nins que van perdre la seva vida en el fran-
quisme”, va destacar Carles Martret. “És 
molt important que una entitat reuneixi, al 
mateix temps, valors socials i culturals per 
recuperar la memòria històrica de la ciutat 
i denunciar contra la humanitat que va re-
presentar el franquisme”; va afegir l’alcal-
dessa de Badalona, Dolors Sabater, qui va 
clausurar la presentació.

l’entitat com, així també, fer balanç del 2016 
i presentar els objectius d’aquest any nou. 
El preu de cada tiquet és de 55 euros i es 
poden adquirir a les oficines d’Aspanin del 
carrer Sant Miquel, 55, o també a través 
d’un correu electrònic a aspanin@aspanin.
cat. Destacar que els fons recaptats es des-
tinaran a finançar el ‘Centre d’Assessora-
ment Personal’ de l’entitat. 

Ser previsor
Estar preparat és essencial. Sobretot en la gestió 
de l’àmbit públic. El temps i la meteorologia són 
els elements que, generalment, més posen de ma-
nifest aquest extrem. Aquests dies n’hem viscut 
bons exemples. El fred ha afectat Badalona, com a 
la resta de Catalunya i part d’Espanya, i ha fet caure 
les temperatures per sota dels zero graus en alguns 
punts de la ciutat, sobretot en els muntanyosos.
Amb aquestes temperatures la ciutat estava pre-
parada. Un dia plujós hauria pogut causar alguns 
estralls en la circulació i la quotidianitat de la vida 
badalonina. Ho hem vist en nombroses ocasions. 
Per això és important que l’Ajuntament i els serveis 
municipals activin els plans i protocols d’emergèn-

cia necessaris i tenir a punt la maquinària i recursos per 
si de cas. Dies després veurem si l’alerta era de tal mag-
nitud o si ens hem passat de previsors, però en qualse-
vol cas és necessari ser previsors i estar preparats. 
L’Operació Fred, no obstant, no té només relació amb 
la preparació pel que fa a maquinària per a evitar gela-
des a les carreteres. També, i més important encara, té 
a veure amb les persones. Amb aquelles que no poden 
disposar d’un sostre en aquests dies tant freds. El centre 
Folre acull a persones sense llar perquè no hagin de 
dormir al carrer. Es tracta d’un operatiu que s’activa quan 
la temperatura arriba als 0 graus. Però cal que baixi tant 
el termòmetre per activar la protecció dels més desafa-
vorits? Bons reflexes municipals en prestar atenció pels 

EDITORIAL

talls de suministrament elèctric que han patit algun 
veïns i gran inicitiva la de l’Ajuntament de Barcelona 
d’obligar a les elèctriques que vulguin treballar a la 
seva ciutat de firmar el conveni de probresa energèti-
ca. sobretot aquests dies que el cost de la llum arriba 
als seus punts més alts. 
Estar preparats i ser previsors també suposa preveure 
que, amb aquest fred, les malalties i patologies aug-
menten, i que, probablement, els serveis sanitaris 
arribaran al límit de les seves capacitats. Salut hauria 
d’estar al cas i oferir als hospitals i CAP els recursos 
suficients per fer front als allaus de demanda que es 
produeixen aquests dies, i que fan que les cues i llis-
tes d’espera siguin encara més voluminoses.

Cuidem també la platja a l’hivern

Pels pèls

En plena onada de fred, amb temperatu-
res que feia anys que no teníem a Bada-
lona, el govern local ha donat a conèixer 
l’enquesta encarregada a l’empresa GE-
SOP sobre diferents aspectes de la ciutat. 
D’entre les preguntes que s’han plantejat 

L’Ajuntament de Badalona ha encarregat 
una enquesta al GESOP per copsar el 
pols ciutadà envers la seva gestió de go-
vern. És un acte de transparència, valent, 
que mostra la radiografia del què en pen-
sa la ciutat d’aquest any i mig de mandat. 
I el cert és que Guanyem Badalona en 
Comú, ERC i ICV-EUIA aproven pels pèls. 
Un 5’2 els donen. Analitzant els resultats 

destacaré una. Hi ha un apartat que porta 
per nom “El millor de Badalona” i aquí 
s’ha preguntat als ciutadans sobre els 
principals atractius de la ciutat. La platja 
badalonina ha estat la més votada a amb 
un 38,3% dels enquestats. Segons els 
ciutadans, el nostre litoral és el valor més 
atractiu que tenim a Badalona. Potser no 
calia fer una enquesta per saber-ho, però 
ara que el govern local té aquestes dades 
potser hauria de prendre més mesures 
per fomentar aquest espai, i no només a 
l’estiu. Sóc un usuari habitual del passeig 
marítim, per fer esport, anar en bici o pas-

i veient que els enquestats,el projecte que 
més coneixen és el canal del port, una 
obra que el govern s’ha hagut de men-
jar per l’alt cost que suposava aturar-ho, 
i del que van dir clarament en campanya 
que no hi estaven d’acord, es pot de-
duir que als veïns i veïnes de Badalona 
no arriba el que està fent aquest govern 
o directament s’estan engegant i posant 
en marxa pocs projectes. Només la mei-
tat de la població ha sentit a parlar dels 
pressupostos participatius, Xavier Garcia 
Albiol continua estant al capdavant del 
lideratge entre els polítics de la ciutat i 
les principals preocupacions de fa anys, 
la seguretat, la neteja i la immigració, 
continuen al capdavant els maldecaps 

sejar,i com jo molts badalonins utilitzen 
la platja, o el mateix passeig, durant els 
365 dies a l’any. La utilització del litoral 
badaloní fa anys que ha vist un increment 
considerable per moltes activitats, i no 
només a l’estiu. L’altra dia m’aturava una 
senyora, a l’alçada de la Barca Maria, i em 
preguntava on hi havia un lavabo públic. 
De cop vaig pensar, durant l’hivern només 
queda un lavabo obert al final del carrer de 
Mar. Pel que fa a les dutxes, només s’han 
mantingut algunes, insuficients, durant 
aquests mesos. Les dutxes són utilitza-
des per moltes persones que es banyen 

dels badalonins. Davant aquests resul-
tats i el ressò mediàtic d’altres aspectes 
que han fet molt soroll però que no han 
aportat res a Badalona, com la polèmica 
pel 12-O, cal preguntar-se si l’estratègia 
del govern és l’encetada alhora d’arribar 
als seus ciutadans, i si realment s’estan 
podent tirar endavant les polítiques que 
el govern de coalició preteni. Perquè si 
és així, no està arribant el missatge a la 
ciutadania. I hi ha una dada, perduda en 
mig de l’enquesta, revel·ladora que algu-
na cosa està passant i que el govern no 
va com voldria: El 44’7 % dels votants de 
Guanyem Badalona en Comú creuen que 
la ciutat està exactament igual que abans 
d’entrar a governar el seu partit. Si això 

durant tot l’any, fan esport a l’aire lliure o 
aquàtics. Per no parlar del manteniment, 
hi ha palmeres seques o males herbes a 
tot arreu. Hi ha municipis, i alguns de 
molt propers, que han impulsat activitats 
esportives o socials a les seves platges 
durant tot l’any. La sensació que tenim 
molts badalonins es que durant l’hivern 
l’administració pública viu d’esquena a 
la platja durant els mesos de fred. Potser 
organitzar un programa d’actes a la platja 
badalonina, per totes les edats, ajudaria a 
creure’s el potencial que tenim a la ciutat 
i no només a l’estiu.

hi sumem la manera de comunicar l’acció 
de govern, encara hi ha un 57% de la po-
blació que no s’informa habitualment per 
les xarxes socials. Sovint les administra-
cions bolquen tots els seus esforços en 
comunicar-se per twitter, quan facebook 
és la veritable xarxa, la més intergenera-
cional, per estar al cas del que passa. A 
Badalona i a tot arreu. Potser les xarxes 
han fet oblidar el carrer, la curta distància, 
el tu a tu. Cal tenir, executar i saber ex-
plicar un projecte de ciutat que es pugui 
desenvolupar. La ciutat no ho veu, almen-
ys això diu l’enquesta, i això ha fet que el 
govern de Badalona no passi de l’aprovat 
justet quan està ja gairebé a l’equador del 
mandat.

Núm. 555 Del 20/01 al 26/01/2017

Foto: Pere Jiménez

Carles Carvajal
Periodista del Tot Badalona

Gemma Liñán
Periodista de El Nacional
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NOVA LLIGA BADAGRES - LLIGA BADAGRES - CONTRASENYA: BADAGRES
SUPERMANAGER

1- Larkin, Doncic, Llull
2- Jackson, Hanga, Kuric, Mumbrú
3- Ayón, Felipe, Dubjlevic, Shermadini

EL DIARI DE BADALONA PARTICIPA A LA SUPERMANAGER DE BA-
DAGRES DE LA MÀ DE DANI MIRET. T’APUNTES!!!

El guanyador de la tem-
porada rebrà una Pilota 
firmada pels jugadors de 
la Penya!

LLIGA

Jornada 17
1º apóstoles apóstatas funketelechy (Coruña (A)) 210,40
2º Baskkkkkket denia 1 (Dénia) 209,20
3º Santako Team Xevo (Badalona) 203,80
.............................................................................................................

44ºDiari de Badalona DiarideBadalona (Badalona) 165,20

Lliga (general)
1º Diari de Badalona DiarideBadalona (Badalona) 3.115,00
2º ADN GUIPUTXIS RAMONRIVALDO (Santa Coloma) 3.025,60
3º Santako Team Xevo (Badalona) 3.020,80

Equip Diari de Badalona

El cas de la Penya em sembla únic
Ha acabat la primera volta de la lliga ACB i la Penya només ha aconseguit quatre 
victòries en 16 partits. Això vol dir que cada quatre partits, suma tres derrotes. El 
què em sembla un cas únic és que generalment, i no conec un altre cas, si un equip 
només ha guanyat quatre partits vol dir que està fatal. Doncs el Joventut no. Pocs es 
creurien que han competit en quasi tots els partits, que han tingut molt aprop a Barça 
i Madrid. Que han guanyat a València i Unicaja. O que van guanyar a Manresa quan 
tocava guanyar-hi. És cert que s’han perdut molts partits claus contra rivals directes 
i que això no pot passar contra la majoria. Però estic convençut que tot això canviarà 
perquè l’equip juga bé, hi ha bona dinàmica al vestidor, d’entrenaments i amb el tècnic 
i tard o d’hora arribaran els resultats. Sense anar més lluny diumenge a Fuenlabrada 
on la Penya guanyarà de forma solvent i sense patir al final.

Xavi Ballesteros
Periodista especialitzat en bàsquet

BADALONA ÉS BÀSQUET

LA PRÈVIA 18a Jornada ACB. Diumenge 22 de gener (12:30h) al Fernando Martín / Movistar+

Comptes pendents amb el millor Fuenlabrada

ALBERTO ABALDE

ALBERT SÀBAT

SERGI VIDAL

JEROME JORDAN LUKA BOGDANOVIC

DIVINA JOVENTUT
Entrenador: Diego Ocampo

M.FUENLABRADA
Entrenador: Jota Cuspinera

FRANCISCO CRUZ

LUDDE HAKANSON

IVAN PAUNIC

MOUSSA DIAGNÉ DAVID WEAR

El Fuenlabrada s’ha allunyat del descens / ACB Photo

Fer un dels partits més seriosos 
de la temporada no va ser suficient 
per tombar el campió. Ara toca 
començar la segona volta i acon-
seguir traslladar a la casella dels 
resultats tota la bona feina que 
està fent el Divina Seguros Joven-
tut en els entrenaments. Superat 

el cop debut contra el Madrid, la 
Penya se centra en intentar recu-
perar l’honor que va perdre fa uns 
mesos a l’Olímpic davant el Mon-
takit Fuenlabrada (65-82). En la 
primera volta, els madrilenys van 
passar per Badalona com un cicló 
i diumenge (12:30h) esperen els 

verd-i-negres al Fernando Martín. 
El bloc de Jota Cuspinera viu un 
moment dolç: malgrat venir de su-
mar la seva segona derrota en la 
segona fase de l’Eurocup a la pista 
del Lokomotiv (86-61), a l’ACB el 
Fuenla ha guanyat cinc dels seus 
últims set partits. Aquesta ratxa 

l’ha situat en una interessant des-
ena plaça (7/9) i l’ha allunyat de la 
zona de descens. Álex Llorca se-
gueix fora de combat pels madri-
lenys, mentre que Marko Popovic 
i Moussa Diagné arrosseguen di-
ferents problemes físics. El pivot, 
baixa a Rússia, és la referència en 

valoració del Montakit, amb una 
mitjana de 12.4. “A partir d’ara el 
nostre repte és competir 40 mi-
nuts amb els equips de la nostra 
lliga i acceptant la pressió”, decla-
rava Diego Ocampo en la prèvia. 
La Penya (4/12) ho ha de donar tot 
per assaltar el Fernando Martín.  

  Equip  G P

 1 Real Madrid 13 3

 2  València Basket 12 4

 3 Tenerife 12 4

 4  FC Barcelona 12 4

 5  Baskonia 11 5

 6  Gran Canaria 10 6

 7 Unicaja 10 6

   8  Andorra 9 7

 9  Bilbao Basket 7 9

10     Fuenlabrada 7 9

 11     Real Betis 7 9

 12    Saragossa 6 10

 13    UCAM Múrcia 5 11

 14    Estudiantes 5 11

 15    Divina Joventut              4         12

16  Obradoiro 4 12

17  Manresa 2 14

ClassificacióResultats darrera jornada

Andorra - Real Betis                        95-69

Baskonia - Bilbao Basket                     84-63

Tenerife - FC Barcelona      71-60

València Basket - Estudiantes 93-85

Obradoiro - Fuenlabrada 72-91

Saragossa - Manresa                   87-77

Unicaja - UCAM Múrcia  88-76

Divina Joventut - Madrid                     78-81   

Gran Canaria  Descansa

Propera jornada

 Gran Canaria - Andorra

 Fuenlabrada  -  Divina Joventut

 Obradoiro  -  Tenerife

 Saragossa  -  Unicaja

 Estudiantes -  Bilbao Basket

 UCAM Múrcia -  Baskonia

 Real Madrid  - València Basket  

 Manresa  - Real Betis  

 FC Barcelona - Descansa

Llull i Reyes priven la Penya 
d’un triomf merescut (78-81)

Llull (12), Carroll (11), Maciulis (2), Re-
yes (18), Ayón (4) -equip inicial- Hunter 
(10), Randolph (7), Doncic (6), Nocioni 
(2) i Rudy Fernández (9).

81

Sàbat (6), Abalde (7), Vidal (14), Bogda-
novic (16), Jordan (15) -equip inicial- 
Smith (3), Stutz (4), Ventura (7), Gielo 
(-), Lapornik (4) i Dimitrijevic (2).

REAL MADRID

78

DIVINA JOVENTUT Caldrà seguir esperant per tornar 
a tombar el Madrid. El 2011, amb 
Salva Maldonado a la banqueta, 
la Penya va derrotar el gran ‘cap’ 
de la Lliga Endesa al Palau Olím-
pic (78-75). Des d’aleshores, el 
conjunt verd-i-negre mai havia 
pogut repetir i diumenge es tor-
naria a quedar a les portes de la 
gesta. Només el talent de Llull i la 
intel·ligència de Felipe Reyes sal-
varien un Real Madrid irregular a 
Badalona. Sis punts consecutius 
de Jordan, amb doble esmaixada 
inclosa, donaven el tret de sortida 
a un partit d’emocions fortes. Les 

espectaculars accions del pivot ja-
maicà encendrien l’Olímpic des de 
l’inici, donant pas a un guió d’en-
contre dominat pel Divina. El con-
junt d’Ocampo arribaria a guanyar 
per 16 punts (49-33), però l’apa-
rició de Randolph en defensa, els 
rebots ofensius de Reyes i una 
cistella de líder sumada per Llull 
farien reaccionar el campió. Bus-
cant l’èpica, Vidal i Bogdanovic 
podrien forçar la pròrroga, però 
els seus dos triples no voldrien 
entrar (78-81). Després de 40 
minuts molt seriosos, el Divina es 
quedaria sense el merescut premi.

La visita del Real Madrid al Palau Olím-
pic va servir perquè Badagres, la Penya i 
el Diari de Badalona poguessin obsequiar 
el guanyador de la lliga Supermanager 
Badagres 2015-2016. Francesc Escalera, 
un aficionat verd-i-negre de Terrassa, va 
ser rebut a l’Olímpic per Quim Arqué, del 
departament de màrqueting del club, i per 
Jaume Campdepadrós, responsable de Ba-
dagres. Acompanyat per tota la seva família, 
Escalera va recollir una pilota oficial del 
Divina Seguros Joventut i, a més, va poder 
presenciar el matx contra el Madrid en unes 
localitats de primera. En Francesc sol venir 
“un cop al mes” a veure la Penya, ja que 
tota la seva família és seguidora de l’entitat.

Premiat el campió de la lliga 
Supermanager Badagres

A banda dels acords per segellar amb Hi-
senda i Bankia, és evident que la tercera 
pota del full de ruta que ha d’evitar la des-
aparició del Divina Seguros Joventut passa 
per l’administració. En els darrers mesos, 
els contactes entre la junta i el govern s’han 
intensificat, ja que l’objectiu és evitar que 
Badalona perdi el seu màxim referent es-

El passat divendres dia 13 de gener 
ens va deixar inesperadament en 
Ramón Oliver Viñals, a l’edat de 52 
anys. 

Ramón Oliver, badaloní i  ala-pívot 
de 2,02 metres,  es va formar com 
a jugador de bàsket en el Joventut 
de Badalona amb el que va debutar 
a ACB.

Després de passar pel Magia Huesca 
i Tizona Burgos va arribar al 1987, de la mà d’en Joaquim Costa, al Claret La 
Palmas (que es com es denominava llavors l’actual Herbalife). Va defensar la 
samarreta claretiana en un total de set temporades, sent un dels jugadors 
amb major número de partits jugats com a groc. 

En el seu primer any en el club grancanari, llavors a Primera B, va aconseguir 
l’ascens, seguint durant dues temporades més entre els grans del bàsket 
espanyol. Després del descens Ramón Oliver va jugar amb el Gran Canaria 
a Primera Divisió la temporada 1990-91, on van assolir de nou el retorn a la 
màxima categoria. La temporada 1991-92 es va interrompre la relació amb 
el club canari, fitxant per el Granada (ACB). A la temporada següent l’Oliver 
tornava a la illa canària per a jugar durant tres temporades més a Primera B/ 
EBA, aconseguint a la temporada 1994-95 el darrer ascens a ACB del Club 
canari, categoria a la que des de llavors milita ininterrompudament. Després 

de la retirada, va exercir durant uns anys com a 
fisioterapeuta del primer equip canari. 

La familia Oliver vol expressar l’agraïment a les 
mostres de condòl rebudes pels seus amics, co-
neguts,  companys del Col·legi Badalonès així 
com al Club Joventut Badalona, als seus socis 
i aficionats en el minut de silenci del partit del 
passat diumenge Divina Joventut - Reial Ma-
drid. 

El proper dimarts dia 
24 de Gener, a les 20h, 
tindrà lloc una cerimò-
nia per l’acomiada-
ment d’en Ramón Oli-
ver a l’església de Sant 
Josep de Badalona. 

Ramón, descansa en 
pau. 

Familia Oliver.

El Divina Seguros no pagarà 
més IBI pel Palau Olímpic

portiu. Actualment, la Penya manté un deute 
amb el Consistori que s’aproxima als dos 
milions d’euros en concepte d’IBI de l’Olím-
pic, instal·lació municipal. Segons ha con-
firmat Oriol Lladó, el govern i el Divina han 
arribat a un acord perquè l’entitat no hagi de 
continuar pagant l’IBI. A més, l’Ajuntament 
estudia l’opció de patrocinar la Penya. 

Premi per a Francesc Escalera / B.L

Oriol Lladó va confirmar l’acord / Aj.BDN



C.F. Badalona C.F. Badalona18 19Albert Fibla - redaccio@diaridebadalona.com Albert Fibla - redaccio@diaridebadalona.com

  Equip PTS GF GC

 1. Barcelona B 45 39 19
 2. Alcoià 40 32 17
 3. Badalona 37 29 17
 4. València B 37 31 23
 5. Hércules 36 29 18
 6. Vila-real B 32 31 25
 7. Cornellà 30 22 22
 8. At. Balears  28 22 17
 9. Ebro 28 18 20
 10. Sabadell  25 19 24
 11. Lleida 25 20 26
 12. At. Saguntí 24 21 22
 13. Llagostera 24 24 28
 14. Espanyol B 23 21 23
 15. Prat 23 14 19
 16. Gavà 23 24 30
 17. L’Hospitalet 22 17 29
 18. Mallorca B 21 15 18
 19. At. Llevant 20 10 15
20. Eldenc 12 14 40

Classificació

Propera jornada

 Prat  - Badalona 

 L’Hospitalet -  Lleida
 At. Balears -  Cornellà
 Alcoià -  Gavà
 Vila-real B -  Barcelona B
 Hércules - Sabadell
 At. Saguntí   -  Llagostera
 Ebro   -  València B
 Espanyol B -  Eldenc
 Mallorca B   -  At. Llevant

Foto: Eloy Molina.

LA PRÈVIA 22a Jornada. Complex esportiu Sagnier. Diumenge, 22 de gener. 12 hores (Esport 3)

Prat: Ni fan gols ni els hi fan a ells

AE PRAT 
Entrenador: Pedro Dólera.

Nacho del MoralÓscar Muñoz

Prior

Poves

Javi Lara 

Barnils Aitor LarioOriol Dot

 Prior 

Fede

Toni Texeira

CF BADALONA
Entrenador: Manolo González.

Musa

Toni Lao

Gerard Oliva Victor García

Moyano

Sergio Maestre

Fran Grima

Robusté
Aleix Coch

Morales

Iván Agudo

La pròxima parada del Badalona en 
la lliga és el municipal Sagnier del 
Prat de Llobregat. Allà, l’equip es-
capulat defensarà, aquest diumen-
ge al migdia, el seu lloc en zona de 
play off. Espera un rival, l’AE Prat, 
poc golejador i que encaixa també 

molt pocs gols. A més, el conjunt 
pratenc està ferit per la derrota de 
diumenge passat, al camp del cuer, 
que el situa molt a prop de la zona 
de perill. No és estrany, ja que 
encadena onze jornades seguides 
sense conèixer la victòria. Amb tot, 

com és habitual, Manolo González 
no se’n refia gens ni mica. “Els cos-
ta guanyar partits, però són difícils 
de superar. En l’àmbit estratègic 
són molt perillosos: et poden do-
nar un disgust en qualsevol jugada 
a pilota aturada”, explica el tècnic 

gallec abans de destacar la feina 
de l’entrenador, Pedro Dólera. “Tre-
balla molt bé el joc de contracop, 
hem estat companys, el conec de 
fa temps”. González conclou, en tot 
cas, que “serà un partit, com tots 
els que es juguen en aquesta ca-

Badalona: Morales; Fran Gri-
ma, Robusté, Moyano, Enric Pi 
(Musa, 69’); Adrià Parera, Ser-
gio Maestre; Iván Agudo, Víctor 
García (Sandro, 69’); Agus Alon-
so (Moha, 59’) i Gerard Oliva. 

L’Hospitalet: Oliveros; Diego Ciria 
(Salinas, 79’), Sergio Juste, Javi 
Selvas, Guillem Savall; Carlos, Ben-
ja (Porcar, 79’); Teo, Jordi (Higón, 
69’); Fabiani i Rubio.

Gols: 1-0, Gerard Oliva (71’).

Àrbitre: Alexandre Alemán Pérez 
(canari). TG: Iván Agudo del Bada-
lona. Diego Ciria, Savall i Fabiani, 
de l’Hospi.

01

BADALONA    L’HOSPITALET

 Badalona 1 - L’Hospitalet 0

 At. Llevant 0 -  Lleida 0
 Mallorca B 0 -  At. Balears 0
 València B 2 -  Espanyol B 1
 Barcelona B 2 -  Hércules 0
 Llagostera 3 - Ebro 0
 Gavà 1   -  Vila-realB 1
 Sabadell 1   -  At. Saguntí  1
 Eldenc1 -  Prat 0
 Cornellà 1  -  Alcoià 0

Resultats 21a jornada

tegoria, molt complicat”. De fet, en 
la primera volta, a la Travessera de 
Montigalà, el resultat va ser d’em-
pat a zero després de 90 minuts 
molt poc vistosos. Xiularà l’àrbitre 
de Tenerife David Jesús Pinto He-
rrera. 

Partit jugat en un ambient gèlid i gols d’Iván 

Foto: I. Ramón / Diario de Teruel.

El Badalona jugarà els quarts de 
final de la copa federació després 
d’empatar a tres gols amb el CD 
Teruel al camp de Pinilla. El 3-0 
de fa una setmana a la Traves-
sera de Montigalà va classificar, 
doncs, l’equip escapulat. Álvaro 
Pumareta, de penal, va avançar 
els locals, que juguen a la tercera 

divisió aragonesa, poc abans de 
la mitja hora de joc. Però abans 
del descans, mentre els aficio-
nats locals que desafiaven els 
sis graus sota zero que hi havia 
mentre es va jugar el partit crida-
ven “sí se puede”, Iván Guzman 
i Agus Alonso, en dues accions 
seguides, van donar la volta al 

Empat a Teruel (3-3) que 
posa el Badalona a quarts

marcador. El fogós davanter uru-
guaià va tornar a veure porta en 
el minut 67, sentenciant l’elimi-
natòria, per si no n’hi havia prou. 
En l’últim quart d’hora del partit, 
però, el Badalona va rebre dos 
gols, signats per Juanma, de falta 
directa, i Alberto, que van deixar 
el resultat final en empat.
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Amb només dues abstencions, els socis del Badalona donen llum verda a l’acord amb l’ajuntament

Gairebé per unanimitat, amb 
només dues abstencions, l’as-
semblea de socis del CF Badalo-
na va aprovar, la nit de dimecres, 
la proposta de conveni d’ús de 
l’estadi que la junta directiva del 
club escapulat ha acordat amb 
l’ajuntament. Ara només fa falta 
que, en el ple del pròxim 31 de 
gener, el consistori doni llum 
verda a l’acord perquè la nova 
instal·lació comenci a acollir els 
partits de l’equip de futbol de la 
ciutat. Durant l’assemblea, cele-
brada a la sala d’actes del Museu 
de Badalona amb l’assistència 
de més d’un centenar de socis, 
Miguel Ángel Sánchez, el presi-
dent del Badalona, va repetir el 
missatge que ha donat els últims 
dies: “aquest no és el millor 
conveni possible, però s’acosta 
molt al que necessita el club per 
al seu futur”. El primer tinent 

L’assemblea aprova 
el conveni d’ús de l’estadi

d’alcalde de l’ajuntament de Ba-
dalona, Oriol Lladó, va assistir a 
l’acte i va prendre la paraula en 
diferents moments.
El Badalona s’assegura l’ús pre-
ferent de l’estadi i el camp de la 
Travessera de Montigalà durant 
els pròxims 25 anys, per bé que, 
per ajustar-se a la legislació vi-

gent, l’acord s’haurà de renovar 
cada quatre anys. Des del primer 
equip fins al cadet es trasllada-
ran al nou estadi, que serà d’ús 
exclusiu per a la pràctica del 
futbol. En aquest sentit, el Ba-
dalona no ha posat impediments 
perquè el Seagull jugui també 
els seus partits com a local a 

Foto: Eloy Molina.

l’estadi i que hi entreni dos cops 
per setmana.
El manteniment i la gestió de 
l’estadi, que tindrà uns costos 
anuals aproximats de 275.000 
euros, aniran a càrrec de l’em-
presa municipal Engestur, que 
també es gestionarà la publici-
tat, tot i que serà el Badalona qui 

traurà el rendiment dels ingres-
sos per aquest concepte després 
d’abonar una taxa per ocupació 
d’espais. Per a l’explotació dels 
usos recreatius de l’estadi, 
com ara el rendiment dels bars, 
s’obrirà una licitació pública a la 
qual el club s’hi podrà presentar.
Per altra banda, l’ajuntament es 
reserva el dret de fixar i explotar 
el nom de l’estadi, un aspecte 
que queda obert per a futures ne-
gociacions entre ambdues parts. 
Pel que fa a les aportacions 
econòmiques del consistori, el 
conveni estableix una subvenció 
anual de 100.000 euros destina-
da al futbol base i, després d’un 
estudi de mercat encarregat a 
una empresa externa, concreta 
una proposta de patrocini direc-
te de 108.000 euros anuals per a 
la promoció del nom i la imatge 
de la ciutat.
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Foto: Rugby Club Badalona

El Rugby Club Badalona aconse-
gueix la primera victòria davant 
el SEL Vilanova i la Geltrú en la 
seva estrena en la segona divisió 
catalana. Al final de la primera 
part, el partit ja era favorable per 
als Taurons amb un marcador 
de només de 21 a 14. El resultat 
final, 49 a 21, podria fer pensar 

que el partit va ser fàcil pels Tau-
rons, res més lluny de la realitat. 
El Vilanova va ser un digne rival 
amb bones mans dels seus juga-
dors per la recepció de pilotes 
i que van placar en defensa de 
manera ordenada les diferents 
onades d’atac dels tres quarts 
badalonins.

Els Taurons 
s’estrenen a la 
segona divisió L’equip d’Oscar Calatayud guanya per 14 a 35

L’equip masculí va tenir un com-
plicat debut en la LNFA Sèrie A, 
on en el primer quart, els errors 
defensius s’alternaven amb la 
falta de ritme de l’atac de l’equip, 
que va provocar un 14-0 per als 
Barberà Rookies. En el segon 
parcial arribaria l’excel·lent acció 
de Miquel Genabat, que va pro-
vocar un intent de xut de rebuig 
de Sergi Ortiz. Aquest primer 
touchdown dels Dracs va donar 
ales a l’equip i arribarien empa-
tats a 14 al descans. A la segona 
part, Hunter Lee posaria als ba-
dalonins per davant del marcador 
amb una carrera de 12 iardes. Tot 
seguit, Sergi Gonzalo va armar el 
seu braç per a connectar un pas 
de 8 iardes fins a Joey Herrick. Ja 

Victòria i derrota pels Dracs 
en l’inici de temporada

en els darrers minuts, Lee com-
pletava un magnífic debut amb el 
seu tercer touchdown, aquest de 
60 iardes, deixant el definitiu 14-
35. D’altra banda, les Dracs Girls 

no van tenir el debut esperat. Les 
imporants baixes va provocar un 
partit desigual que les Rookies 
aprofitarien per aconseguir el 
38-0.

Foto: Badalona Dracs
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Tres gols de la davantera i un quart de Carla Morera fan claudicar les empordaneses

Tres punts de màxima importàn-
cia. Tenint en compte com està la 
Segona Divisió, la regularitat serà 
la verdadera clau per tal d’obtenir 
el bitllet pel play-off d’ascens a la 
Liga Iberdrola. Si la setmana pas-
sada anunciàvem que el Seagull 
havia perdut part del seu marge 
al capdavant de la classificació, 
després de la setzena jornada les 
jugadores de Jordi Ferrón han 
recuperat part del terreny cedit. 
Les gavines rebien la UE L’Estar-
tit, un dels candidats a pugnar per 
la permanència, i no es deixarien 
sorprendre. Tot i que al Seagull li 
costaria carburar a l’inici, el primer 
gol marcat l’ajudaria a desencade-
nar tota la seva superioritat. La 
primera opció clara per avançar-
se arribaria durant el primer quart 
d’hora, en una jugada que acabaria 
amb Yosse rematant al travesser 
mentre la portera de l’Estartit era 

Yosse lidera el cop d’autoritat 
donat pel Seagull davant l’Estartit (4-0)

a terra després de rebre un cop. 
La jugadora empordanesa seria 
protagonista poc després, fent un 
clar penal sobre la davantera que 
la col·legiada no voldria xiular. A 
partir d’aquí, el domini badaloní 
s’aniria intensificant, penjant pi-
lotes que Ausi i Carol remataven 
sense encert. Al final, en un mal 
refús de l’Estartit, Carla Morera 
marcava a plaer des de l’interior 
de l’àrea (41’), diana que donaria 
pas al 2 a 0 fet per Yosse amb una 
gran vaselina (45’). En poc més 
de cinc minuts el Seagull deixava 
el partit mig encarrilat, però lluny 
de relaxar-se les de Jordi Ferrón 
acabarien de rematar la feina en 
la represa. L’Estartit gairebé no 
inquietaria la defensa blava, cir-
cumstància que aplanaria el camí 
del primer classificat. Dues dianes 
més de Yosse, gran protagonista 
de la jornada, asseguraven la dot-

zena victòria en 16 partits pel Sea-
gull. Les gavines són líders (39) i 
recuperen una mica de marge vers 
els seus perseguidors. Ara és el fi-

El Seagull recupera marge al capdavant de la taula / B.L

lial del FC Barcelona (35) qui ocu-
pa la segona plaça del campionat, 
gràcies al triomf sumat al camp 
del Porto Cristo (1-3). L’Europa 

(34), per la seva part, baixa fins al 
tercer lloc per culpa del seu empat 
contra l’AEM (1-1). El Pallejà serà 
el pròxim adversari del Seagull.

El Badalonès es queda sense jugar i l’Ademar-Círcol es disputa amb incidències

El marcador del pavelló de la 
Plana li fa la guitza al bàsquet badaloní

La primera jornada de bàsquet 
del 2017 va tenir un protagonista 
inesperat que va alterar el funcio-
nament d’alguns partits. En cate-
goria masculina, el matx de Copa 
entre l’AE Badalonès (5/6) i l’AE 
Boet Mataró es va haver de sus-
pendre, ja que el pavelló de La Pla-
na es va quedar sense marcador. 
L’altre equip badaloní de Copa, el 
Sant Josep (11/1), sí que va poder 
jugar. El de Sergi Vives se sobre-
posaven a les baixes de Cuesta i 
Holland per vèncer el Sant Narcís 
(84-71) i donarien l’oportunitat de 
debutar al júnior Albert Prior (8 
punts en 14 minuts). Liderat per 
Bagués (19 punts i 5 triples) i Blat 
(24 de valoració), el Sant Pep es 
reafirmava com a líder de la lliga. 

L’Ademar pot amb el Círcol
Al grup II de la Primera Catalana, 
Maristes Ademar (11/3) i Círcol 
(10/4) protagonitzaven el partit del 
cap de setmana. Els deixebles de 
Lluís Garcia buscaven fer saltar el 
Coto de la primera plaça, fita que 
podrien aconseguir (68-61). A la 
Plana, el rellotge de possessió 
tornaria a entrar a escena, ja que 
el xoc finalitzava amb el marcador 
mostrant 8 minuts per la conclu-
sió. L’avaria parcial de l’electrònic 
es va mantenir en un derbi domi-
nat per l’Ademar des de l’inici (39 
a 27 al descans). Maristes sempre 
sabria mantenir a ratlla a l’equip 
de Carrasco (53-42), el qual des-
aprofitaria diversos tirs lliures en 
el tram final que l’haurien ajudat a 
lluitar més (68-61). També al grup 
II de Primera, l’AE Minguella (5/9) 
començava l’any amb mal peu ce-

dint al camp del Salt (62-50). Els 
de Casagemes anotarien prop d’un 
40% dels seus punts en el primer 
període (13-19), però anirien per-
dent força (31-27) amb el pas dels 
minuts (54-43) fins a veure una 
diferència màxima de +18 en el 
marcador ja definitiva (44-62). 

Agafant distància al davant
En un cap de setmana on el Bada-
lonès ‘B’ (7/6) rebria un correctiu 
contra el Ramon Llull (58-80), 
a Tercera hi ha un líder que aga-
fa distància al grup VI. L’Ademar 
Sarau (12/1) ja li treu dos partits 
de diferència al Boet després de 
derrotar-lo en un enfrontament 
directe (67-60). La Cultu (7/6) és 
vuitena gràcies al bon triomf su-
mat contra el Silenc (52-75), men-
tre que l’ABB (4/9) respira després 
d’imposar-se al Natzaret (7/6) en 
un encontre d’infart (53-52). En 
relació als filials, el Círcol ‘B’ (9/4) 
va assaltar la pista de la Grama 
(65-80) i la Minguella ‘B’ (8/5) va 
tombar (65-57) el Llefià (5/8).

Èpica gesta de la Minguella
El 2017 no ha pogut començar 
millor pel femení de l’Associa-
ció Esportiva Minguella. L’equip 
blau, un dels implicats en la lluita 
per evitar el descens al grup II de 
Primera, tornava de l’aturada per 
vacances afrontant un compromís 
de màxima dificultat: la visita del 
Sant Nicolau. El fins ara líder es 
presentava a Badalona amb només 
un partit perdut, estadística que es 
veuria ampliada contra la Mingue-
lla (6/7). Un parcial de 14 a 0 de-
molidor i els 27 punts anotats per 

Bàsquet masculí

Copa Catalunya J12
CB Sant Josep - Sant Narcís      84-71
 AE Badalonès - Boet Mataró     suspès

Primera Catalana J14
Maristes Ademar - Círcol      68-61
Salt - AE Minguella       62-50

Segona Catalana  J14
AE Badalonès ‘B’ - Ramon Llull     58-80

Tercera Catalana  J14
Gramenet BC - Círcol ‘B’                      65-80
Ademar ‘B’ - Boet Mataró 1                    67-60
Silenc - Cultural                                               52-75
Minguella ‘B’ - UB Llefià                       65-57
ABB - Natzaret      53-52

EQUIP G P

Copa Catalunya Masculina
 1.  CB Sant Josep 11 1
   9.  AE Badalonès 5 6
 
Primera Catalana Masculina
 3.  Maristes Ademar 11 3
 4. Círcol   10 4
 12. Minguella  5 9

Segona  Catalana Masculina
 12. AE Badalonès ‘B’ 7 6

Tercera Catalana  Masculina
   1. Ademar ‘B’                                                12         1
   5. Círcol ‘B’                                                     9           4
   7. Minguella ‘B’                                           8           5
   8. Cultural                                                       7           6
  9.  Natzaret                                                       7           6
11. Llefià                                                             5           8
12. ABB                                                                4           9

Primera Catalana  Femenina
   6. Natzaret                                                        8           5
10. Minguella                                                  6           7

Segona Catalana Femenina
 1.  UB Llefià      10    3
 8. Natzaret ‘B’      7     6
11. Joventut      6      7

Classificació

Bàsquet femení

Primera Catalana J13
Natzaret - Geieg ‘B’      52-55
Minguella - Sant Nicolau                  55-45

Segona Catalana J13
Sant Just - UB Llefià                                           56-39
Natzaret ‘B’ - Joventut      67-86

les blaves en l’últim quart els do-
narien la victòria (55-45). Mentre 
l’AE Minguella triomfava davant un 
dels favorits, el Natzaret (8/5) veia 
com el Geieg ‘B’ s’enduia el triomf 
de Pomar (52-55). L’actual tercer 
classificat dominaria el marcador 
des de bon començament, però el 
Sant Andreu aconseguiria refer-se 
en l’últim període, posant-se per 
davant amb el 47 a 45. En un final 
realment ajustat, el somriure final 
seria per la plantilla gironina. 

Derbi tenyit de verd-i-negre
Per altra banda, al grup IV de Se-
gona, Natzaret ‘B’ (7/6) i Joventut 
(6/7) creuaven els seus camins a 
Pomar. Qui tornaria més en forma 
de les vacances seria la Penya, 
fent un últim quart d’escàndol 
que li serveix per sumar el tercer 
triomf seguit (67-86). El Llefià 
(10/3), encara líder, va viure el seu 
pitjor dia a Sant Just (56-39).

El marcador de la Plana va patir una avaria / L.Martínez
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Exposició al Viver

La Fura dels Baus formarà 
a joves sense feina de Badalona
Un projecte dirigit a les arts escèniques i els espectacles

Imatge d’un espectacle de la Fura dels Baus

Superat el període nadalenc, el passat 12 
de gener, es va recuperar el programa del 
cicle de conferències “Anar a Mar” orga-
nitzat per Marina de Badalona i l’Escola del 
Mar. Aquest dijous, novament, es va oferir 
una nova xerrada, aquest cop a càrrec de 
la primera dona catalana en fer la volta al 
món sense escales a bord d’un veler, Anna 

Cabal Musical van desembocar en grans 
festes finals a l’Ateneu Popular 9 Barris, 
amb l’actuació de tots els grups i solistes 
participants, representants d’estils molt di-
versos: rap, flamenc, cançó mediterrània, 
fanfàrries balcàniques, pop o rock. 

Fins al proper 29 de gener es poden presen-
tar propostes a una nova edició del Cabal 
Musical, el projecte del Taller de Músics per 
donar suport grups i músics de l’Eix Besòs. 
Enguany la convocatòria es manté als dis-
trictes barcelonins d’aquesta àrea i s’amplia 
a Badalona, Sant Adrià, Santa Coloma de 
Gramenet i Montcada i Reixac. La tercera 
convocatòria del Cabal Musical s’adreça a 
grups i músics, d’entre 16 i 35 anys, que 
tinguin relació amb aquests municipis, en-
tre ells Badalona. Després de les audicions 
als inscrits, que es faran al llarg del febrer, 
les propostes seleccionades seguiran un 
programa d’acompanyament artístic al 
Taller de Músics, de dos anys de durada, 
amb formació musical, artística i professio-
nal; producció d’una maqueta, un directe, 
un videoclip i fotos promocionals, i una 
mentoria professional per a la promoció, 
comunicació i introducció al sector. A més 
de l’acompanyament artístic que s’ofereix 
als seleccionats, les passades edicions del 

El Port recupera les 
conferències ‘Anar a mar’

Un concurs de música obre 
portes a tots els artistes 
de l’Eix Besòs

Exposició 
sobre els 
refugiats al 
Viver

Cada dijous, amb l’Escola del Mar

La Fura dels Baus, la Fundació Laboral de 
la Construcció de Catalunya i l’Ajuntament 
de Badalona, a través de l’IMPO, han posat 
en marxa un projecte dirigit als joves en 
situació d’atur per formar-se en habilitats 
multidisciplinars de les arts escèniques i 
especialitats de la construcció lligades als 
muntatges d’estructures i bastides dels es-
pectacles. Mitjançant el projecte Èpica del 
grup d’arts escèniques de la Fura dels Baus, 
i amb la subvenció del Servei d’Ocupació de 
Catalunya (SOC), s’ofereix als joves menors 
de 30 anys formació i orientació laboral en 
dues línies de treball i amb una durada de 
7 mesos.
Els joves que participin tindran l’ocasió 
d’aprendre, de la mà d’una de les compan-
yies capdavanteres del món, les tècniques 
audiovisuals i de construcció, especialment 
en l’anomenat treball en vertical. En aquest 
sentit, la Fura dels Baus és reconeguda per 
haver redefinit l’espai d’actuació, creant 
escenaris en tres dimensions i modificant 
el paper de passiu a actiu del públic. Així 

L’exposició ‘Refugiats, per què?’, que ha ocu-
pat aquest dia el ‘hall’ del Viver, vol ampliar la 
mirada més enllà de la reacció solidària davant 
la crisi de refugiats dels darrers anys i contri-
buir a promoure canvis globals i estructurals 
que facin possible posar fi a les causes que 
cada dia obliguen milers persones a fugir de 
casa seva. Perquè ningú no vol ser refugiat. 
Stop Mare Mortum Badalona, seguint el seu 
programa de difusió i conscienciació ciutada-
na envers la situació plantejada pels refugiats, 
en col·laboració amb la fundació Fundipau 
presenta aquesta exposició itinerant per rei-
vindicar el dret d’asil, fomentar l’acollida i ge-
nerar actituds solidàries cap als refugiats.

mateix, s’ofereix una altra línia de formació 
dirigida a joves emprenedors que trobaran 
orientació per facilitar la posada en marxa 
de projectes empresarials i d’autoocupació 
per a les anomenades indústries creatives 
i relacionades amb les activitats audiovi-

suals. El perfil dels joves que es requereix 
per participar en aquest projecte de forma-
ció és heterogeni, tot i que es valorarà que 
estiguin motivats pel muntatge d’empreses 
relacionades amb les indústries creatives i 
culturals. 

Corbella. El cicle de xerrades tancarà el mes 
de gener, el proper dijous, el dia 27 de ge-
ner, amb l’expert en biologia marina Stefano 
Ambroso, que compartirà els treballs d’in-
vestigació que  ha realitzat des de l’Institut 
de Ciències del Mar i des del CSIC que 
desvetllen la vida que s’amaga dins i sota 
del gel antàrtic.
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